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Zápis z jednání předsednictva AS ZČU 
konaného dne 14. 2. 2018 
od 16:30 hodin v UV 115b 

 
 

          AS ZČU 

 

 
Přítomno:             12 členů          předsednictva AS ZČU v průběhu jednání   -  viz prezenční listina 

Omluveno:             3 členové      předsednictva AS ZČU                                 -  viz prezenční listina 

Neomluveno:         0 členů          předsednictva AS ZČU                                 -  viz prezenční listina 
   

Jednání PAS ZČU zahájil předseda senátu Tomiczek. Seznámil přítomné s předkládanými body 

návrhu programu nadcházejícího zasedání pléna AS ZČU, které se uskuteční 28. 2. 2018.  

Předseda senátu Tomiczek na úvod zasedání přivítal přítomné a následně předal slovo rektorovi 

Holečkovi ten za vedení, navrhl na jednání pléna AS ZČU tyto body: „Návrh na nové členy 

Vědecké rady NTC“, „Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 

činností Západočeské univerzity v Plzni“ a do bodu různé „Informace o likvidaci klastru Enwiva“. 

Následně předseda senátu Tomiczek navrhl na jednání pléna za PAS body, které se týkají doplnění 

komisí senátu, „Informace o přípravě rozpočtu ZČU na rok 2018“, „sport na ZČU“. Dále předseda 

senátu Tomiczek navrhl do programu jednání tradiční podbody v bodu různé. 

 

Návrh programu jednání:  

1. Doplnění komisí AS ZČU o zástupce FDULS 

2. Návrh na nové členy Vědecké rady NTC 

3. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 

Západočeské univerzity v Plzni 

4. Sport na ZČU 

5. Různé 

5.1. Informace o likvidaci klastru Enwiva 

5.2. Informace o přípravě rozpočtu ZČU na rok 2018 

5.3. Zprávy z RVŠ 

5.4. Zprávy ze SK AS ZČU 

5.5. Další 
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Předsednictvo AS ZČU hlasovalo o celkovém programu jednání AS ZČU.  

Hlasování: pro – 12,  proti - 0, zdrželo se – 0                                                

 Usnesení bylo schváleno 

 

Ke všem bodům probíhala diskuse: 

Návrh na nové členy Vědecké rady NTC 

Kancléřka Mgr. M. Kollerová sdělila, že do úložiště budou dodány životopisy nově navržených 

členů VR NTC a že na jednání AS ZČU bude pozván ředitel NTC. 

 

Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 

Západočeské univerzity v Plzni 

Rektor doc. M. Holeček uvedl, že zpráva byla vypracována Radou pro vnitřní hodnocení a 

několikrát diskutována, mj. i ve Strategické komisi AS ZČU, kde byly vzneseny určité připomínky, 

např. pokud jde o absenci grafických příloh. V této souvislosti rektor sdělil, že příslušné výstupy 

z provedených analýz jsou k dispozici, ale jedná se o příliš interní údaje, takže do zprávy začleněny 

nebyly. Rektor dále informoval o realizovaném externím hodnocení ZČU, v rámci kterého byla 

zpráva o vnitřním hodnocení kvality pozitivně hodnocena.  Zpráva o vnitřním hodnocení byla 

zpracována zcela podle příslušné metodiky a neobsahuje jen informace o aktuálním stavu, ale i 

konkrétní kroky k jeho dalšímu zlepšování s tím, že Rada pro vnitřní hodnocení má být pravidelně 

(dvakrát ročně) informována o jejich naplňování. Rektor také doporučil, aby jednání Strategické 

komise k tomuto navrženému bodu programu byl přítomen i místopředseda Rady pro vnitřní 

hodnocení.  

Předseda Strategické komise AS ZČU J. Lego navrhl, aby za účelem projednání uvedené zprávy 

bylo spojeno jednání Strategické komise AS ZČU a Komise AS ZČU pro studijní a pedagogickou 

činnost. 

 

Informace o likvidaci klastru Enwiva 

Prorektor doc. V. Duchek informoval přítomné, že klastr Enwiva je sdružením, které se zabývá 

problematikou těžby uhlí a keramického průmyslu v Karlovarském kraji, přičemž jedním z členů je 

i ZČU. Vzhledem k tomu, že klastr delší dobu nevyvíjí žádnou činnost, valná hromada rozhodla o 

zahájení jeho likvidace. S ohledem na časové možnosti nebylo možno na uvedenou valnou hromadu 

vyslat zástupce ZČU. 

 



Zápis z pléna AS ZČU ze dne 17 1. 2018  strana č. 3 
 
 

Doplnění komisí AS ZČU o zástupce FDULS 

Předseda P. Tomiczek pouze stručně informoval o tom, že na nadcházejícím jednání AS ZČU by 

mělo dojít ke schvalování členů komisí AS ZČU za Fakultu designu a umění Ladislava Sutnara, 

které své zástupce do těchto komisí nominovala až nyní. 

 

Informace o přípravě rozpočtu ZČU na rok 2018 

Kvestor Ing. P. Beneš uvedl, že informace o výši dotace přišla z MŠMT 1. února 2018. Minulý 

týden byl předpokládaný rozpočet ZČU projednán ve vedení ZČU a dnes, tj. 14. 2. 2018, v kolegiu 

rektora. Kolegium rozhodlo, že návrh rozpočtu bude předložen na březnové jednání AS ZČU, aby 

bylo dost času na jeho projednání např. v Rozpočtové komisi AS ZČU, v kolegiu kvestora atd. 

Mělo by to přispět k tomu, aby se ověřilo dodržení metodiky rozpočtu, příp. prodiskutovat možnosti 

určitých úprav oproti platné metodice. 

Rektor doc. M. Holeček k tomu dodal, že při tvorbě rozpočtu ZČU na rok 2018 bylo postupováno 

přesně podle schválené metodiky rozpočtu. Určitá volnost byla dána jen u stanovení poměru A/K, 

nicméně prioritně se postupovalo v souladu s představou MŠMT. Došlo k poklesu prostředků u 

některých fakult, a to jednak z důvodu poklesu počtu studentů, jednak i s ohledem na umělé 

navyšování rozpočtu v minulém roce. Je možné ovšem ještě diskutovat o určitých rozumných 

úpravách navrženého rozpočtu. Pokud jde o výhled do budoucna, podle informací z MŠMT by se 

financování VŠ mělo i příští rok držet na obdobné úrovni jako letos. 

Předseda Rozpočtové komise AS ZČU P. Kopeček upozornil na podle jeho názoru drastické změny 

rozpočtu jednotlivých fakult oproti minulému roku. Je třeba nalézt příčiny tohoto rozkolísání. Proto 

je důležité navržený rozpočet podrobně projednat, a to s dostatečnými podklady, včetně zdůvodnění 

zmíněných posunů. 

Rektor reagoval tím, že zmínil tři hlavní důvody: 1. nový parametr Graduation Rate, 2. zvýšené 

finanční prostředky jsou z MŠMT určeny především na zvýšení mezd a je také třeba zvýšit tzv. 

průtokové náklady (knihovna, CIV ...), na kterých se v minulosti hodně šetřilo, 3. efekt navýšení A 

se projevil výrazněji u fakult, které loni na tomto ukazateli tratily. Dále rektor zmínil, že některé 

fakulty (zejm. FAV) významně navýšily RIV, jiné však nikoli. 

 

Sport na ZČU 

Senátor V. Mášek (FST) vystoupil s tím, že hodlá předložit na jednání AS ZČU materiál obsahující 

představu FST na koncepci sportu na ZČU, podle které by mělo být na ZČU výhledově zřízeno 

zvláštní pracoviště zaměřené na neoborovou tělesnou výchovu. 
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Rektor doc. M. Holeček k tomu uvedl, že v létě 2017 vedení ZČU rozhodlo, že bude zřízeno 

společné pracoviště, které bude začleněno pod Fakultu pedagogickou. Nemá přitom informaci o 

tom, že by senáty FPE a FST přijaly nějaká vlastní řešení. Senátor V. Mášek odpověděl, že žádné 

rozhodnutí v tomto směru nepadlo. Rektor na to reagoval tím, že k této věci musí zaujmout 

stanovisko akademický senát fakulty jakožto jejího samosprávného orgánu, aby bylo možné o tom 

dále jednat. Senátor V. Mášek přislíbil napravení procesního postupu a předložení stanoviska 

projednaného AS FST ZČU. 

K tomuto tématu vystoupil také senátor J. Dokoupil (FEK), který poukázal na to, že vedení ZČU již 

rozhodlo o určitém postupu ohledně koncepce sportu na ZČU, a nyní se objevuje opět iniciativa 

senátorů, které navrhují jiné řešení. Senátor J. Dokoupil konstatoval, že jde o diskusi bez konce. 

V diskusi vystoupil mj. též senátor V. Richtr, který z pověření AS FPE ZČU informoval, že FPE se 

nevzdává myšlenky na pracoviště zajišťující neoborovou tělesnou výchovu s tím, že se eventuálně 

bude jedna o změně Statutu FPE v tomto ohledu (zřízení příslušné katedry). 

 

 

Žádost o přednesení stanoviska 

 stanovisko k bodům 

komise AS ZČU pro studium a pedagogickou činnost 3 

rozpočtová komise AS ZČU  5.2. 

legislativní komise AS ZČU 5.1. 

komise AS ZČU pro strategii 3 

SK AS ZČU  

 

 

Podkladové materiály budou nejpozději k dispozici do 21. 2. 2018. 
 
 

Jednání pléna AS ZČU se bude konat 28. 2. 2018 v UV 115b od 14:00 

 

RNDr. Petr Tomiczek, CSc.                                Zapsala JUDr. Simona Stočesová, Ph.D.,LL.M. 

      předseda AS ZČU                                                          místopředsedkyně AS ZČU 
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Prezenční listina předsednictva AS ZČU 

1. Předseda RNDr. Petr Tomiczek, CSc. přítomen 

2. Místopředseda JUDr. Simona Stočesová, Ph.D. přítomna 

3. Tajemník Mgr. Petr Baierl omluven 

4. FAV Ing. Kamil Ekštein, Ph.D. omluven 

5 FDULS MgA. Luděk Míšek přítomen 

6. FEK Doc. PaedDr. Jaroslav Dokoupil, Ph.D. přítomen 

7. FEL Ing. Jiří Basl, Ph.D. přítomen 

8. FF Mgr. Ludmila Dostálová, Ph.D. omluvena 

9. FPE Doc. Mgr. Václav Richter, CSc. přítomen 

10. FPR JUDr. Zuzana Vostrá, Ph.D. přítomna 

11. FST PaedDr. Vlastimil Mášek přítomen 

12. FZS PhDr. Lukáš Štich přítomen 

13. MF Mgr. Michal Vaněk přítomen 

14. DSP Ing. Jindřich Havlík přítomen 

15. SK Jan Pokorný přítomen 

Hosté 

REK doc. Dr. RNDr. Miroslav Holeček 

REK doc. Ing. Vladimír Duchek, Ph.D. 

REK Ing. Per Beneš 

REK JUDr. Bc. Jan Podola, Ph.D. 

REK Mgr. Marta Kollerová 

Komise pro strategii Mgr. Jan Lego, Ph.D. 

Legislativní komise JUDr. Ing. David Martinčík, Ph.D. 

  

 


